



FLEXJET



THE KUSNACHT PRACTICE

MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



German text see below

Press release

The Snow Polo World Cup St. Moritz 2024: First day of skilled action

St. Moritz, 26 January 2024. For every polo player there are some events that are on their 'to do' list. The Snow Polo World Cup St. Moritz is one of these elite group of tournaments. The birthplace of snow polo sees not only the best players in the world, but also the world's press and most glamorous spectators in the world, converge on the ultra-chic resort to experience some of the best play, ponies and the unique atmosphere of St. Moritz.

Glitz? Oh, absolutely. Glamour? Without a doubt. But the pièce de résistance is the world-class polo played by the true virtuosos of the sport. Whether you're a seasoned spectator or a polo novice, mark this event as a must-attend spectacle.

The location of the tournament on the frozen lake of St. Moritz sees an incredible 3.900 tonnes of infrastructure installed on the ice with typically precise Swiss efficiency; elevating the tournament to an unparalleled level of sophistication. Attend and you will be indulged by the epitome of VIP treatment, where rivers of Perrier-Jouët Champagne flow endlessly, a fleet of Maseratis chauffeur VIPs to the lake and the food and hospitality really does have to be seen to be believed. Orchestrating this amazing event is none other than the 'Godfather of snow polo', Reto Gaudenzi, the visionary founder and five-time champion of the tournament.

This year, despite a sustained period of low temperatures, the über chic resort has been bathed in unseasonably warm sunshine for the last couple of days, meaning that despite a positive outcome for sunbathers, the playing surface of the polo ground has been difficult to control.

With an international line up of the world's best players bringing their international top 'strings' of ponies with them, the playing surface is important for the skill of the players and ponies to shine. This is an elite sporting event, where every detail has to be perfect, and as commentator Jan-Erik Frank so aptly put it, "The welfare of both the four-legged and two-legged athletes is paramount". With this being so important, for today Reto has made the astute decision to play a series of highly-skilled, nerve-tingling penalty shoot outs in place of the traditional four chukka play, in order to protect the playing surface for future matches.

So, to the delight of the spectators snuggled under rugs and sipping Champagne, each team member takes centre stage, testing their prowess with undefended penalty shots which tests even the most experienced players – once from 30 yards, then again from the even more challenging distance of 50 yards. To succeed, the players must have deadly accuracy, the perfect amount of power in their strike and nerves of steel as the action takes place right in front of the spectators, and the watchful eyes of no less than four professional umpires.



The first competition of the day saw Perrier-Jouët take on first timers Mackage.

The pink-clad Perrier-Jouët team, have an impressive 11 victories to their name in past years of the tournament, with five-time winning British players Nacho Gonzales and crowd pleasing 'Mad Max' Charlton bringing a huge amount of experience, alongside Pakistan-born Hissam Ali Hyder who won in 2014. However, today was not their day as Mackage's Isidro Strada scored the decisive goal which propelled his team to victory, securing a 3-2 penalty advantage and clinching the coveted first Semi-Final spot.

St. Moritz – Top of The World and Flexjet, were next up to test their accuracy right in front of packed grandstands. St. Moritz have a strong team with Swiss player Tito Gaudenzi demonstrating the skill which has meant he has won the tournament for the last two years running. Nobody has managed a straight hat trick, so all eyes were on Tito, as he calmly slotted through his first penalty with apparent ease. Teamed with David 'Pelon' Stirling – the highest rated player in the tournament, it was edge of the seat stuff which saw St. Moritz – Top of The World, emerge victorious with a 5-4 lead, despite the best efforts of Marc Ganzi and his team.

The third and final match up took place between World Polo League and The Kusunacht Practice. Melissa Ganzi, 'The Queen of Snow Polo' fresh from her win in the deserts of AIUla last weekend, and playing alongside her 2019 Snow Polo World Cup St. Moritz winning teammate, Alejandro Novillo Astrada looked impressive. But the Kusunacht Practice were strong, with young Brit Hugo Taylor and twice winner of the tournament Nico San Roman successfully scoring twice. Their cool heads, combined with solid performances from Gonzalo Ferrari and Eduardo Gregghi meant The Kusunacht Practice secured a place in the Semi Final with a 3-5 score.

With the best players in the world demonstrating the difficulty of the penalty shootout it shows this is a real test of skill worthy of such a prestigious tournament. It may look easy, but scoring is harder than it looks.

With the weather turning colder and the playing surface set to improve, tomorrow will see the Semi Finals taking place between The Kusunacht Practice and Flexjet at 12.15 pm and St. Moritz and Mackage at 14.30 pm. The match for fifth and sixth place will be played between World Polo League and Perrier-Jouët at 11.00 am.

The 2024 Snow Polo World Cup St. Moritz Teams:

World Polo League (16): Melissa Ganzi (0), Adrian Laplacette Jr. (6), Alejandro Novillo Astrada (7) & James Mann (3)

St. Moritz - Top of The World (15): Jonathan Tidswell-Pretorius (0), Tito Gaudenzi (2), David 'Pelon' Stirling (8) & Pelayo Berazadi (5)

Mackage (16): Lidia Gauss (0), Jack Hyde (5), Isidro Strada (7) & Ryan Pemble (4)

Perrier-Jouët (16): Philipp Mueller (0), Nacho Gonzalez (4), Hissam Hyder (4) & Max Charlton (6)

The Kusunacht Practice (15): Eduardo Gregghi (0), Hugo Taylor (4), Gonzalo Ferrari (7) & Nico San Roman (4)

Flexjet (16): Santos Bollini (2), Marc Ganzi (1), Martin Jauregui (6) & Nic Roldan (7)



All the matches can be viewed live over the internet at www.pololine.tv



Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2024

Team Sponsors	Flexjet, MACKAGE, The Kusunacht Practice, Perrier-Jouët, St. Moritz & World Polo League
Official Outfitter	Casablanca
Umpire Sponsor	Maura Wasescha
Official Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Guest Nation	Mauritius
Guest Resort	Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Official Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, Paradiso, Kulm Country Club, HATO
Official Partner Hotel Zurich	Hotel Schweizerhof
Trophy Sponsors	St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria, Bucherer 1888
Helmet Sponsor	St. Moritz
Official Car	Kessel/Maserati
Sponsors	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, Sprüngli, Chopfab Boxer, Trois Pommes
VIP Catering	GAMMACATERING
Official Suppliers	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Mitscho's Cigars, Sprüngli, acqua ORSINI, Chopfab Boxer, Villa Sandi, Royal Salute
Exhibitors	Casablanca, Maura Wasescha, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The Private Maldives Island, Die Weltwoche, Flexjet, Etica, MyAlpChalet, Mauritius, MACKAGE
Medical Partner	Klinik Gut
Official Lab Partner	CentraLab
Public Catering	Crystal Hotel, Madame Sum, AlpenFood Catering, azado, Giardino Mountain, Pop-up on the Ice by R.C. Concepts



Supporter	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Host Club	Evviva Polo Club St. Moritz
Partner Club	Polo Park & Country Club Zürich
Specialised Horse Clinic	HANSEKLINIK FÜR PFERDE
Official Snow Polo Magazine Publisher	The Polo Magazine, Polo Times
Worldwide Live Coverage	PoloLine.TV
Media Partners	The Polo Magazine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury Magazine, good style mag, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Excellence Magazine Luxury, Die Weltwoche, Falstaff, Falstaff TRAVEL, CNBC, PoloLine.TV, ALPSTYLE

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition and St. Moritz staging this world premiere. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Founder, Vice-president and CEO) and Arndt Küchel; Jürg Reinger is the CFO. A well-rehearsed team of local and regional partners and the See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.

Notice to the media

Online accreditation for the 2024 tournament is open. Please sign up at www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation

Media office Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz Ltd

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com
 Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



Medienmitteilung

Snow Polo World Cup St. Moritz 2024: Erster Tag mit hochklassiger Action

St. Moritz, 26. Januar 2024. Für jeden Polospieler gibt es einige Veranstaltungen, die auf seiner "To-do"-Liste stehen. Der Snow Polo World Cup St. Moritz gehört zu dieser elitären Gruppe von Turnieren. Im Geburtsort des Schneepolosports treffen sich nicht nur die besten Spieler der Welt, sondern auch die Weltpresse und die glamourösesten Zuschauer, um in dem ultraschicken Ferienort einige der besten Spiele, Ponys und die einzigartige Atmosphäre von St. Moritz zu erleben.

Glitzer? Auf jeden Fall. Glamour? Zweifellos. Aber die Krönung ist das Weltklasse-Polo, das von den wahren Virtuosen des Sports gespielt wird. Egal, ob erfahrener Zuschauer oder ein Polo-Neuling; dieses Ereignis darf nicht verpasst werden!

Für das Turnier auf dem zugefrorenen See von St. Moritz werden unglaubliche 3'900 Tonnen Infrastruktur mit typisch schweizerischer Präzision auf dem Eis installiert, was dem Turnier ein unvergleichliches Niveau an Raffinesse und Exklusivität verleiht. Wer dabei ist, wird mit dem Inbegriff der VIP-Behandlung verwöhnt: Perrier-Jouët-Champagner fliesst, eine Flotte von Maserati-Modellen chauffiert die VIPs zum See und das Essen und die Gastfreundschaft muss man wirklich gesehen haben, um es zu glauben. Die Veranstaltung wird von keinem Geringeren als dem "Godfather of Snow Polo", Reto Gaudenzi, dem visionären Gründer und fünfmaligen Sieger des Turniers, organisiert.

Obwohl im mondänen Ferienort lange Zeit tiefste Temperaturen vorherrschten, wurde St. Moritz in den letzten Tagen von ungewöhnlich warmem Sonnenschein verwöhnt. Was Sonnenanbeter lieben, führte allerdings dazu, dass die Spielfläche des Poloplatzes schwer zu kontrollieren war.

Mit einem Aufgebot der weltbesten Spieler, die ihre internationalen Top-Ponys mitbringen, ist die Beschaffenheit der Spielfläche wichtig, damit das Können der Spieler und Ponys zur Geltung kommt. Es handelt sich hier um eine Spitzensportveranstaltung, bei der jedes Detail perfekt sein muss, und wie Kommentator Jan-Erik Frank es so treffend formulierte: "Das Wohlergehen sowohl der vierbeinigen als auch der zweibeinigen Athleten steht an erster Stelle". Aus diesem Grund hat Reto für heute die kluge Entscheidung getroffen, anstelle der traditionellen vier Chukkas eine Reihe von nervenaufreibenden Penaltyschiessen zu spielen, um die Spielfläche für künftige Spiele zu schonen.

Zur Freude der Zuschauer, die es sich unter Decken gemütlich gemacht hatten und Champagner genossen, stand jedes Teammitglied im Mittelpunkt des Geschehens und testete sein Können mit unverteidigten Strafsszenen, die selbst die erfahrensten Spieler auf die Probe stellen - einmal aus 30 Yards und dann noch einmal aus der noch schwierigeren Entfernung von 50 Yards. Um erfolgreich zu sein, müssen die Spieler absolute Präzision, die perfekte Kraft ihres Schlags und Nerven aus Stahl haben. Denn diese Aktion findet direkt vor den Augen der Zuschauer und der vier professionellen Schiedsrichter statt.

Im ersten Wettbewerb des Tages trat das Team Perrier-Jouët gegen die Neulinge vom Team Mackage an. Das rosa gekleidete Team von Perrier-Jouët konnte in den vergangenen Jahren beeindruckende 11 Siege verbuchen. Die fünfmaligen britischen Sieger Nacho Gonzales und der beim Publikum beliebte "Mad Max" Charlton bringen eine Menge Erfahrung mit, ebenso wie der in Pakistan geborene Hissam Ali Hyder, der 2014



gewann. Heute war jedoch nicht ihr Tag, denn Isidro Strada vom Team Mackage erzielte das entscheidende Tor, das seinem Team den Sieg bescherte, indem er einen 3:2-Penalty verwandelte und den begehrten ersten Platz im Halbfinale sicherte.

Team St. Moritz - Top of The World und Team Flexjet waren die nächsten, die ihre Treffsicherheit vor vollen Tribünen unter Beweis stellen mussten. St. Moritz hat ein starkes Team mit dem Schweizer Tito Gaudenzi, der das Turnier in den letzten beiden Jahren in Folge gewonnen hat. Keinem Spieler ist bisher ein Hattrick gelungen, und so waren alle Augen auf Tito gerichtet, der seinen ersten Penalty mit scheinbarer Leichtigkeit verwandelte. Zusammen mit David 'Pelon' Stirling - dem Spieler mit dem höchsten Handicap des Turniers - war es ein spannendes Match, aus dem das Team St. Moritz - Top of The World trotz aller Bemühungen von Marc Ganzis Team Flexjet mit einer 5:4-Führung als Sieger hervorging.

Das dritte und letzte Spiel fand zwischen dem Team World Polo League und dem Team The Kusunacht Practice statt. Melissa Ganzi, die "Queen of Snow Polo", die gerade erst am vergangenen Wochenende in der Wüste von AIUla gewonnen hatte und an der Seite ihres Teamkollegen Alejandro Novillo Astrada, dem Gewinner des Snow Polo World Cups 2019 in St. Moritz, spielte, war beeindruckend. Aber das Team The Kusunacht Practice war stark, mit dem jungen Briten Hugo Taylor und dem zweifachen Turniersieger Nico San Roman, die zweimal erfolgreich waren. Dank ihres kühlen Kopfes und der soliden Leistungen von Gonzalo Ferrari und Eduardo Greggi sicherten sich das Team The Kusunacht Practice mit 5:3 Punkten einen Platz im Halbfinale.

Die besten Spieler der Welt demonstrieren, wie schwierig das Penaltyschiessen – und daher einem so prestigeträchtigen Turnier würdig – ist. Es mag einfach aussehen, aber das Schuss aufs Tor ist schwieriger als es aussieht.

Da die Wettervorhersage tiefere Temperaturen verspricht und sich die Spielfläche verbessern soll, finden morgen die Halbfinalspiele zwischen The Kusunacht Practice und Flexjet um 12:15 Uhr und St. Moritz – Top of The World und Mackage um 14.30 Uhr statt. Das Spiel um den fünften und sechsten Platz wird um 11.00 Uhr zwischen World Polo League und Perrier-Jouët ausgetragen.

Die 2024 Snow Polo World Cup St. Moritz Teams:

World Polo League (16): Melissa Ganzi (0), Adrian Laplacette Jr. (6), Alejandro Novillo Astrada (7) & James Mann (3)

St. Moritz - Top of The World (15): Jonathan Tidswell-Pretorius (0), Tito Gaudenzi (2), David 'Pelon' Stirling (8) & Pelayo Berazadi (5)

Mackage (16): Lidia Gauss (0), Jack Hyde (5), Isidro Strada (7) & Ryan Pemble (4)

Perrier-Jouët (16): Philipp Mueller (0), Nacho Gonzalez (4), Hissam Hyder (4) & Max Charlton (6)

The Kusunacht Practice (15): Eduardo Greggi (0), Hugo Taylor (4), Gonzalo Ferrari (7) & Nico San Roman (4)

Flexjet (16): Santos Bollini (2), Marc Ganzi (1), Martin Jauregui (6) & Nic Roldan (7)

Alle Partien können auf www.pololine.tv via Internet Live Stream geschaut werden.



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



Sponsoren and Partner des Snow Polo World Cup St. Moritz 2024

Team Sponsoren	Flexjet, MACKAGE, The Kusunacht Practice, Perrier-Jouët, St. Moritz & World Polo League
Offizieller Ausrüster	Casablanca
Umpire Sponsor	Maura Wasescha
Offizielle Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Gastnation	Mauritius
Gast-Resort	Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Offizielle Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, Paradiso, Kulm Country Club, HATO
Offizielles Partner-Hotel Zürich	Hotel Schweizerhof
Trophy Sponsoren	St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria, Bucherer 1888
Helm Sponsor	St. Moritz
Official Car	Kessel/Maserati
Sponsoren	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, Sprüngli, Chopfab Boxer, Trois Pommes
VIP Catering	GAMMACATERING
Offizielle Lieferanten	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Mitscho's Cigars, Sprüngli, acqua ORSINI, Chopfab Boxer, Villa Sandi, Royal Salute
Aussteller	Casablanca, Maura Wasescha, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The Private Maldives Island, Die Weltwoche, Flexjet, Etica, MyAlpChalet, Mauritius, MACKAGE
Medical Partner	Klinik Gut
Official Lab Partner	CentraLab
Publikums-Catering	Crystal Hotel, Madame Sum, AlpenFood Catering, azado, Giardino Mountain, Pop-up on the Ice by R.C. Concepts
Supporter	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Host Club	Evviva Polo Club St. Moritz

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich

T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



Partner Club	Polo Park & Country Club Zürich
Specialised Horse Clinic	HANSEKLINIK FÜR PFERDE
Official Snow Polo Magazin Publisher	The Polo Magazine, Polo Times
Weltweite Live-Übertragung	PoloLine.TV
Media Partner	The Polo Magazine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury Magazine, good style mag, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Excellence Magazine Luxury, Die Weltwoche, Falstaff, Falstaff TRAVEL, CNBC, PoloLine.TV, ALPSTYLE

Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Gründer, Vizepräsident und CEO) und Arndt Küchel. CFO ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team der See-Infra AG und diversen weiteren lokalen und regionalen Partnern. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com

Hinweis an die Medienschaffenden

Die Online-Akkreditierung für das Turnier 2024 ist geöffnet. Registrieren Sie sich bitte unter <https://www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation/>

Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz AG

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com